
 ‘Vertrouwen komt te voet en gaat te paard’.  

 

Vertrouwen is volgens ‘VOOR LOON’ de basis van een goede samenwerking. Maar wat 

betekent vertrouwen? Van Dale zegt ‘geloof in iemands goede trouw en eerlijkheid’. 

Wanneer mensen elkaar vertrouwen kunnen zij op elkaar bouwen en durven zij 

verantwoordelijkheden bij een ander te leggen, omdat zij weten dat dat in goede handen is 

bij de ander.  

 

Wanneer mensen elkaar vertrouwen, kunnen zij samen een doel stellen en dat ook bereiken. 

Een belangrijke doelstelling uit het coalitieakkoord, waarin we samen met inwoners op weg 

willen naar een duurzame toekomst. 

 

Maar hoe zit het dan met het vertrouwen in onze gemeente en van de samenleving in het 

openbaar bestuur überhaupt? Hoe zit het met het ‘wij’, terwijl het zoeken naar een grotere 

‘ik’ steeds meer de norm lijkt? Welke basis ligt er voor die ambitie uit het coalitieakkoord? 

 

In de jaarlijkse Trendrede lezen we dat het vertrouwen van inwoners in overheden op een 

historisch dieptepunt is beland. Tegelijkertijd zien we individualisering. Mensen trekken 

nadrukkelijk persoonlijke cirkels van vertrouwen. Ik en mijn naasten. Mijn straat, mijn wijk, 

mijn land, één buitenland.  

Hoe verder men van iets afstaat hoe groter het wantrouwen. Maar waar vinden we elkaar 

nog? Wat zijn onze gemeenschappelijke waarden? Dat we de grenzen van het ‘wij’ zo krap 

trekken is misschien wel het grootste gevaar voor de toekomst. 

 

Het vertrouwen in de gemeente Loon op Zand 

In de inwonerspeiling: ‘Waar staat je gemeente’ is te zien dat de laatste jaren het 

vertrouwen van onze inwoners in de gemeente gegroeid is. De inwoners zijn de kwaliteit van 

onze dienstverlening steeds beter gaan beoordelen. Dat is een positieve ontwikkeling en het 

is goed dat hier de komende jaren verder in wordt geïnvesteerd!  

Tevredenheid zien we gelukkig al jaren in de beoordeling van het contact tussen gemeente 

en zorgvragers rondom de WMO. Dit wordt erg positief beoordeeld en de zorg komt zo 

terecht, daar wij hij hoort. Goed voorbeeld doet volgen en dat is nodig ook.  

 

Want hoewel er een verbetering is ingezet, geeft 66% van onze inwoners aan weinig 

vertrouwen te hebben in de manier waarop de gemeente wordt bestuurd. Hoewel dat in 

vergelijkbare gemeentes niet veel anders is, zijn we benieuwd;  

waar komt dit gebrek aan vertrouwen vandaan?  

  



Ondertussen ziet en hoort ‘VOOR LOON’ op straat en internet ook geluiden van onvrede 

over de kwaliteit die de gemeente Loon op Zand momenteel biedt: 

 Onvrede over het twee keer aanleggen van de Van den Hummelstraat 

 parkeerproblemen en leegstand in de winkelcentra 

 de fietsstraat in Loon op Zand 

 stroperige communicatie over gemeentelijke projecten 

 het verdwijnen van het groen in de Kloosterstraat 

 het uitblijven van de derde ontsluitingsweg van De Hoogt 

  het almaar durende project rondom een nieuwe bestemming voor De Wetering.  

Het wordt voor ons als ‘VOOR LOON’ steeds moeilijker om ons vertrouwen dat wij in het 

college en organisatie hebben uit te dragen, op het moment dat de daden van de 

gemeente soms het tegendeel bewijzen. 

 

We doen onszelf, de organisatie en de inwoner hiermee tekort. College; wij hebben u nodig 

net zoals u ons nodig hebt. Allen werken voor het beste resultaat voor onze gemeente en 

volgens ‘VOOR LOON’ wordt het hard tijd om onze intenties en het harde werk dat achter de 

schermen ongetwijfeld verricht wordt te gaan verzilveren. Daarom willen we van het college 

het volgende weten: 

 Wanneer gaat de eerste steen voor het nieuwe dorpshuis in Loon op Zand gelegd 

worden? 

 Wanneer wordt de derde ontsluiting van De Hoogt gerealiseerd? 

 Wat wordt er gedaan aan de parkeerproblematiek op en rond het Oranjeplein? 

 Wat wordt er gedaan aan de leegstand nu in De Hoofdpoort de Jumbo verdwijnt en 

op het Oranjeplein ondernemers door de hoge huren hun hoofd net boven water 

kunnen houden 

 Welke aanpassingen worden er gedaan om de fietsstraat veiliger te maken? 

Zoals men bij de mooiste club van Nederland zingt; geen woorden maar daden dus. 

Stap voor stap het vertrouwen terug winnen 

‘VOOR LOON’ ziet dat er goede stappen worden gemaakt met ‘Samen Loont’. Daarnaast 

hebben we veel enthousiasme geproefd bij alle deelnemers in bijeenkomst in De Wetering 

over de toekomstagenda van de gemeente Loon op Zand waar gezocht werd naar een groter 

‘wij’.  ‘Wat willen wij’ voor onze gemeente? 

 

Wanneer de gemeente meer verantwoordelijkheid bij inwoners legt en hen deels een 

agenda voor de toekomst op laat stellen, stelt ‘VOOR LOON’ de vraag;  

 

‘Wat is de rol van de raad hierin?’   

 

De raad stelt uiteraard de kaders en controleert de naleving op hoofdlijnen. Tegelijkertijd 

stelt de raad de budgetten vast. ‘VOOR LOON’ ziet, dat de kosten voor de gemeente de 

komende jaren toe gaan nemen en dat de weerstandsratio onder druk staat.  



 

Met name op het gebied van zorg staan we voor grote uitdagingen, die wellicht zorgen voor 

een afname van de budgetten op bijvoorbeeld groen, infrastructuur of andere zaken.  

Aan de andere kant zijn we een toeristische gemeente waar het toerisme groeit als kool! Het 

groeiende toerisme zorgt echter ook voor een hogere druk op de gemeentelijke 

voorzieningen en op de leefbaarheid voor onze inwoners. Dat moeten we het hoofd kunnen 

bieden 

‘VOOR LOON’ vindt het tijd om het beleid ten aanzien van de toeristenbelasting te gaan 

heroverwegen. Verbeteringen in de openbare ruimte zijn nodig om de toerist en de inwoner 

in balans naast elkaar te kunnen laten leven. ‘VOOR LOON’ vindt de grenzen van het huidige 

toeristenbelastingbeleid erg smal en pleit voor een verbreding van ons blikveld.  

 Hoe denkt de raad hierover? 

 Hoe denkt het college hierover? 

Niet alle ballen tegelijk in de lucht houden 

We zijn een kleine, ambitieuze gemeente. Hierdoor moeten we als gemeente keuzes maken. 

Waar zijn we goed in en wat willen we bereiken? We kunnen niet alle ballen in de lucht 

houden. Onze kracht ligt in het toerisme. We zijn hierin uniek met een enorm attractiepark 

en een nationaal park.  ‘VOOR LOON’ vindt dat de gemeente hier regionaal kartrekker in 

moet worden.  Ondertussen zien we echter dat het college ervoor kiest om regionaal trekker 

te worden op het gebied van Milieu en Afval en hier 25.000 per jaar voor uit te trekken? 

College;   

 Waarom de keuze voor dit beleidsterrein? 

 Waarom is de raad niet bij dit voornemen betrokken? 

En aan de raad; 

 Wat vindt u van deze beleidskeuze van het college? 

‘VOOR LOON’ pleit er dus voor om ons te richten op onze kernkwaliteiten. We kunnen het 

geld maar één keer uitgeven. In regioverband zien we de kosten ook toenemen. We 

erkennen het belang van regionale samenwerking, maar we stellen ons ook de vraag: ‘Wat is 

de kerntaak van onze partner?. Zo zien we dat de Veiligheidsregio, die als kerntaak 

crisisbeheersing en rampbestrijding heeft, haar takenpakket verbreedt door zich ook te 

richten op de maatschappelijke onrust rondom de toenemende drugsproblematiek in onze 

regio. Is dat een taak van de Veiligheidsregio? Hiervoor zijn we €70.000 extra per jaar 

structureel kwijt?!  

Geld dat niet in een Wetering, starterswoningen of zorg wordt geïnvesteerd. Wij vragen het 

college: 

 Wat is volgens u de kerntaak van de Veiligheidsregio en welke zeggenschap heeft de 

raad over deze budgetstoename. 

 

  



Win het vertrouwen terug  

om de komende jaren daadwerkelijk het vertrouwen terug te kunnen winnen van de 

inwoner, zullen we dus keuzes moeten maken en zullen we nu met resultaten moeten gaan 

komen. 

 

Loon op Zand moet nu laten zien dat we een gemeente zijn die in staat is om haar afspraken 

met inwoners na te komen en die in staat is samen met hen nieuw beleid te kunnen 

ontwikkelen. Zo snoeren we enerzijds eenieder die iets anders beweert de mond, maar nog 

belangrijker; het onderlinge vertrouwen tussen inwoners en gemeente zal groeien waardoor 

we daadwerkelijk samen op weg kunnen naar een duurzame toekomst.  
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